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舌舌舌舌鳞鳞鳞鳞状状状状细细细细胞癌胞癌胞癌胞癌组织组织组织组织中中中中EphA7和和和和MTDH表表表表达达达达及其及其及其及其临临临临床病理意床病理意床病理意床病理意义义义义
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摘要摘要摘要摘要： 

目的目的目的目的:研究舌鳞状细胞癌和癌旁正常上皮组织中EphA7和MTDH表达水平及其临床病理意义。方法方法方法方法:采用免疫组织

化学EnVision法检测45例舌鳞状细胞癌和10例癌旁正常上皮组织中EphA7和MTDH蛋白表达水平。结结结结果果果果:舌鳞状

细胞癌EphA7和MTDH蛋白表达阳性率分别为55.6%和60%,均明显高于癌旁正常上皮组织

(χ2EphA7=4.14,χ2MTDH=5.25;均P<0.05)。组织学分级I~II级、临床分期I~II期及无颈部淋巴结转移病例
EphA7和MTDH表达阳性率明显低于组织学分级III~IV级、临床分期III~IV期及颈部淋巴结转移病例(P<0.05或
P<0.01)。 结论结论结论结论:EphA7和MTDH表达水平在舌鳞状细胞癌发生发展中可能起重要作用,EphA7和/或MTDH过表达

者提示预后不良。 
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Expression of EphA7 and MTDH and clinicopathological significance in the 
squamous cell cancer of the tongue

DENG Nianfeng, FENG Yunzhi 

Department of Stomatology, Second Xiangya Hospital, Central South University, Changsha 410011, 
China 

Abstract: 

Objective To determine the expression levels of EphA7 and MTDH and detect their clinicopathological 
significance in the peritumoral normal tissues and the squamous cell cancer of the tongue. Methods 
Envision immunohistochemistry was used to assay the expression levels of EphA7 and MTDH in the 
conventional paraffin-embedded sections from specimens of squamous cell cancer (n=45) and 
peritumoral normal tissues (n=10). Results The positive rates of EphA7 and MTDH were significantly 

higher in the squamous cell cancer than those in the peritumoral normal tissues ( χ2EphA7=4.14; 
χ2MTDH=5.25;P<0.05). The positive rates of EphA7 and MTDH expression were significantly lower in 
the cases of histological grade I- II,clinical stage I- II, and no-metastasis of neck lymph node than 
those in the histological grade III- IV, clinical stage III- IV, and metastasis of neck lymph node 
(P<0.05 or P<0.01). Conclusion The expression levels of EphA7 and/or MTDH might have important 
effect on the carcinogenesis and progression of tongue cancer. Overexpression of EphA7 and/or MTDH 
might have poor prognosis.
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